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ROC Rudnik – Ivan Komatina: Godina za nama 
izuzetno uspešna; radna snaga gorući problem

Ivan Komatina, direktor firme Contango doo Beograd koja je vlasnik  Rudnik, kaže da je to privredno društvo ispunilo ROC
plan zacrtan za 2024. godinu.

A to je 286 000 tona rude i oko 15 000 tona koncetrata.

Prema njegovim rečima iako je ova 2024. godina bila puna izazova, na kraju je uspešno savladana. U razgovoru za 
GMinfo ističe da i pored dobrih rezultata, na kraju poslovne godine Privredno društvo Rudnik i flotacija Rudnik, za razliku 
od prethodnih godina, ima probleme sa radnom snagom, jer je u Srbiji ima sve manje.

Da li ste i šta uradili u oblasti održivosti tj. energetska efikasnost, co2 otisak, obnovljivi izvor energije)?

– Kao jedna od prvih rudarskih kompanija u Srbiji dobili smo  (Environmental product declarations) tj.  otisak, EPD CO2
tako da smo se svrstali u red svetskih kompanija koje imaju taj sertifikat. Naravno, sertifikat je jedno a drugo je naše 
poboljšanje energetske efikaasnosti, nastavak gradnje solarnih elektrana, prečišćavanja voda i ulaganje u modernizaciju 
našeg jalovišta.

Da li je bilo progresa u obezbeđivanju radne snage u 2024. godini?

– Nažalost imamo veliki problem sa obezbeđivanjem radne snage, jer u Srbiji je ima sve manje. Sticajem okolnosti doveli 
smo 15 radnika iz Bosilegrada, koji su se lepo snašli sa kolegama na Rudniku i oni će u toku 2025. godine raditi kod nas.

Da li ima interesovanja mladih kadrova za rad u rudniku, takođe i od strane žena? Da li se broj žena povećao u 
privrednom društvu i da li ih ima na rukovodećim pozicijama?

– Mi smo podmladili kompletan inženjerski kadar i sada je njihov prosek godina oko 30 – 35. Tako da smo sa tim veoma 
zadovoljni jer smo tako obezbedili perspektivu rada rudnika za mnogo godina unapred. To su izuzetno vredni i kvalitetni 
mladi inženjeri koji su našli svoju perspektivu ovde kod nas. Što se tiče žena, to je težak posao. Ima ih u geologiji. Ima 
žena koje ulaze u jamu svakodnevno, ali to je uglavnom administartivni deo. Kod nas rade pedest tri žene.

Koja su predviđanja rudnika za iduću godinu, koje su rudne rezrve?

– Rudne rezerve su obezbeđene na sledećih pet godina i tu možemo da budemo mirni. Međutim, to ne znači da i dalje ne 
radimo na geološkim istarživanjima i istražno pripremnim radovima, jer jedno je geološki pokazatelj a drugo je kada uđete 
u jamu i dođete do te rude i onda se potvrdi ta količina. Tako da rudnik u sledećih pet godina ima obezbeđene količine.

Koja su očekivanja za 2025. godinu, koji je primarni cilj za narednu godinu?
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– Primarni cilj je da pre svega ostvarimo rezultate. Naravno, situacija na svetskom tržištu metala je mnogo povoljnija 
nego početkom 2024. godine. Cene su mnogo bolje, očekujemo da ostvarimo veliki profit i da nastavimo sa 
modernizacijom. Već imamo u planu kupovinu novih mašina i opreme.

Kako biste ocenili godnu za vama?

– Za nama je jedna izuzetno uspešna godina. S obzirom na to kako je počela i koliko smo se bojali početkom 2024. 
godine, moramo sada, na kraju, da budemo izuzetno zadovoljni.

 Popović, gminfo.rsV.
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